
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Socialnämnden
Sammanträdesdatum
2019-10-15

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§84 SN2019/133

Planering för utveckling av boendeformer för äldre 

Beslut
Socialnämnden beslutar att skicka ärendet, gällande att ett arbete för utveckling av boendeformer 
för äldre bör starta, till kommunstyrelsen för att skyndsamt ta ärendet till vidare beredning.

Ärendet
Socialnämnden vill att kommunstyrelsen startar ett arbete för att utveckla boendeformer för 
äldre.
Detta är till följ av en rad olika omständigheter vilka beskrivs nedan.
Till att börja med den uppkomna kön till särskilt boende för äldre. Vid kvartalsrapporteringen, av 
ej verkställda beslut kvartal 3 2019, till Inspektionen för vård och omsorg, IVO, rapporterades 7 
ärenden där väntetiden från beviljat beslut om permanentboende, enligt 5 kap. 5§ och 7§ i 
socialtjänstlagen, har överskridit tre månader. Det vill säga att det har uppstått kö till Bollegårdens 
båda avdelningar för somatik och demens. Om IVO bedömer att insatsen inte verkställs inom 
skälig tid kan myndigheten ansöka om utdömande av särskild avgift hos förvaltningsrätten vilket 
kan bli kostsamt för kommunen.

Korttidsenheten har under ca 1,5 år varit mer eller mindre fullbelagd. Det innebär att av de nio 
rummen, varav ett är beläget på demensenheten, har tre rum varit dubbelbelagda, vilket är ett 
absolut max för hur många brukare som får plats. Beroende på vilken typ av funktionshinder 
brukarna har så varierar också vårdtyngden. Verksamheten erfar också att typen av ärenden har 
förändrats, fler brukare som har drabbats av demens förekommer och även en ökning av 
personer som drabbats av psykisk ohälsa. Många som bor på korttidsenheten väntar på en plats 
på särskilt boende. På grund av att vårdtyngden har ökat så har personalstyrkan utökats med en 
årsarbetare, vilket budget inte medger men som är nödvändigt utifrån brukarsäkerhet och 
arbetsmiljöaspekter. Trenden verkar varaktig och om behoven ökar ytterligare kan det framöver 
bli nödvändigt att köpa korttidsplatser på annan ort. Trygg hemgångsteamet arbetar samtidigt 
framgångsrikt med vad som kallas korttid i det egna hemmet, vilken är en insats som betyder att 
brukaren kan komma direkt hem från sjukhuset utan att passera korttidsenheten men ändå få de 
insatser som behövs initialt. Det fungerar dock inte i alla ärenden.
Även på den somatiska avdelningen på Bollegården upplever man en ökning av 
demensdiagnoser. Hälften av rummen bebos av personer med en demensdiagnos. Det ställer 
höga krav på medarbetarna både kompetensmässigt men även när det kommer till vårdtyngd. 
Demenspatienter kräver mer omsorg. Situationen för medarbetarna är pressad och 
arbetsmiljöverket påpekar i sin nyligen genomförda inspektion att arbetsbelastningen undersökas 
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och åtgärdas. På den somatiska avdelningen ökar även parboendet, vilket är en aspekt att ha med 
vid utvecklingen av nya boendeformer för äldre.
Just nu är den somatiska avdelningen på grund av parboende belagd till ca 101%.

Både antalet ärenden, antalet beviljade biståndstimmar för insatser i hemmet, hemtjänst, och 
insatser enligt hälso- och sjukvårdslagen, HSL, har ökat rejält under de senaste månaderna.
 

2019

Beslutade
   
SOL       
timmar

Beslutade 
HSL   
timmar

Utplanerad 
Dubbel-
bemanning

Antal 
Vårdtagare 
med beslut

Januari 4959 1478 237 127
Februari 5101 1526 219,5 130
Mars 5249 1667 262 129
April 5246 1662 316 128
Maj 5283 1705 377 129
Juni 5315 1760 379 128
Juli 5584 1789 355 128
Augusti 5723 1805 383 135
Totalt antal timmar att bemanna i hemtänsten i januari 2019: 6674 timmar
Totalt antal timmar att bemanna i hemtjänsten i augusti 2019: 7911 timmar
+1237
 
Det beror dels på att fler har behov av stöd i hemmet men naturligtvis också på grund av att det 
är kö till särskilt boende för äldre. Brukare som har beviljats en boendeplats har förstås 
omfattande behov av insatser vare sig de är kvar hemma eller bor på korttiden, vilket genererar 
hög vårdtyngd och en ökning av antalet beviljade timmar för insatser. Det är svårt att hinna 
rekrytera personal i den takt som behövs. Medarbetarnas arbetsmiljö blir sämre och 
brukarsäkerheten hotas om utvecklingen fortsätter på inslagen väg utan att åtgärder vidtas.
Med allt detta i åtanke och med tanke på de demografiska beräkningar som indikerar att antalet 
personer som har en ålder över 80 år kommer att öka med 300 personer över perioden 2017-
2027, vilket redan verkar göra sig gällande, anser socialnämnden att det är nödvändigt att ett 
arbete nu startar för att utveckla boendeformer för äldre.
 
 
Förvaltningens förslag till beslut
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Socialnämnden beslutar att skicka ärendet, gällande att ett arbete för utveckling av boendeformer 
för äldre bör starta, till kommunstyrelsen för att skyndsamt ta ärendet till vidare beredning.
 
Beslutsgång
Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Planering för boendeformer för äldre

Skickas till
Kommunstyrelsen
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